
Slovo starosty obce

Vážení spoluobčané.
Rád  bych  Vás  pozdravil  před prázdninami

a popřál Vám krásnou dovolenou.

Kanalizace – Kalvaria:
Koncem  dubna  byla  zahájena  výstavba

kanalizace  v ulici  naproti  budovy  Obecního  úřadu,
do místní  části  „Kalvária“.  Jde  o  poslední  část  obce,
která  není  odkanalizována.  Tato  akce  je  díky
nepříznivému  počasí  ve skluzu.  Práce  na  vyřízení
stavebních  povolení  přípojek  ke  všem  domům  je
v plném proudu. 

Workoutové hřiště:
Nad  nově  vybudovaným  Víceúčelovým

hřištěm  v areálu  FK  Vigantice  se  začalo  stavět
Workoutové  hřiště,  na které  se  taktéž  podařilo  získat
dotaci. 

Víceúčelové hřiště je již dokončeno. Provoz má na starost FK Vigantice, pan Šturala nebo Ing. Bělík. 

Parkovací stání kolem budovy OÚ:
Kolem budovy Obecního úřadu a budovy bývalé mateřské školy vznikne
20  parkovacích  míst.  Stavba  bude  zahájena  po  dokončení  výstavby
kanalizace.

Rekonstrukce obecní budovy 
Vigantice č. p. 196 – obecní byty:

V červnu  proběhla  kolaudace  obecních  bytů,  které  vznikly  v budově
bývalé mateřské školy.  Jedna se o 4 byty výměry cca 70 m 2. Byty jsou
vybaveny  mimo  jiné:  mikrovlnou  troubou,  pračkou,  myčkou,  varnou

deskou a ledničkou. Byty by měly být od září k dispozici nájemníkům.

Opětovně bych Vám chtěl připomenout třídění odpadu. Prosím, třiďte odpad !!!!!

Občasník Obce Vigantice, okres Vsetín

Červen 2021 2/2021 Zdarma



Jubilanti v obci červen – srpen 2021

Narozené děti březen – květen 2021

Úmrtí v obci

Přehled druhů odpadů přijímaných do zařízení:  papír,
kompozitní  obaly,  sklo,  kovy,  objemný  odpad,  biologicky
rozložitelný odpad, dřevo, pevné složky komunálního odpadu,
stavební  odpad: pouze  v  omezeném množství   -  do  množství
0,5 m3 na  domácnost  a  rok,  elektrozařízení:  všechny  druhy
elektrických a elektronických zařízení používaných v domácnosti:
chladničky,  mrazničky,  pračky,  myčky  nádobí,  sporáky,
mikrovlnné  trouby,  televizory,  počítačové  monitory,  rádia,

fotoaparáty,  telefony,  vysavače,  fény  apod.,  světelné  zdroje
a svítidla:  lineární zářivky,  kompaktní úsporné zářivky,  výbojky
apod. 

Děkuji Vám za to, že třídíte.

Mějte krásné léto a buďte zdraví.

Děkuji za pozornost. 
Zdenek Porubský

    Upozornění  pro  občany,  kteří  ještě
nezaplatili  místní  poplatek  za  komunální
odpad,  TKR nebo  poplatek za  psa,  aby tak
učinili co nejdříve. 
1. v hotovosti do pokladny správce poplatku 
(OÚ)

2. poštovní poukázkou
3. bankovním převodem na účet správce poplatku

číslo účtu: 4526851/0100

Obec Vigantice vybírá v roce 2021 tyto poplatky:

- za odstranění komunálního odpadu 400 Kč za osobu /rok
- ze psů 100 Kč za psa/rok, 150 Kč za každého dalšího psa
- za kabelovou televizi:
  60 Kč /měsíc – minimální nabídka
 200 Kč/měsíc- základní nabídka
 310 Kč/měsíc- filmová a tematická nabídka.

Termín  zaplacení  místních  poplatků  byl
do 30. dubna. Samolepka na odpadovou nádobu Vám bude
doručena do poštovních schránek společně se Zpravodajem.

Všem jubilantům upřímně blahopřejeme
a do dalších let přejeme spoustu zdraví, 

lásky a osobní pohody. 
Místostarostka obce Hana Foltasová Vás osloví a domluví

se na návštěvě, nebo předání blahopřání a poukazu 
bez případné návštěvy. 

       Občané, kteří si nepřejí být 
       zveřejňováni ve Zpravodaji, 
    oznamte toto na OÚ Vigantice. 
          Telefon: 571 655 142.

V době nouzového stavu způsobeného 
    virovou epidemií, nebylo možné 
          navštívit  naše jubilanty. 
       Přijměte dodatečně upřímné 
      blahopřání za obec Vigantice.

 V období červen - srpen 2021 oslaví svá životní 
jubilea tito naši spoluobčané:

Příjmení, jméno: Věk:
Juřík Jaroslav červenec 70 let
Hlasová Eva červenec 85 let
Rosmanová Eva červenec 70 let
Štreitová Anna červenec 90 let
Koláčková Anna srpen 80 let
Malinovská Marie srpen 70 let
Kedroňová Ilona srpen 75 let
Děcká Anastazie srpen 75 let
Matějková Miloslava srpen 70 let

Picek Tobiáš
Orság Robin

Blahopřejeme rodičům a novým  
   občánkům Vigantic    

  přejeme zdraví, lásku a štěstí  
v dalším životě.

         Termín Vítání občánků bude upřesněn, 
       rodiče budou osloveni a pozváni písemně.

Vašek František
Všem příbuzným vyslovujeme upřímnou soustrast nad úmrtím blízkých.
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Ze života obce Vigantice

Platba místních poplatků



Usnesení 17. zasedání Zastupitelstva obce Vigantice konaného dne 26. 4. 2021

Očkování psů a koček ve Viganticích

Buďme k sobě ohleduplní

bere  na  vědomí kontrolu  usnesení  16.  zasedání  Zastupitelstva
obce Vigantice
17/142  schvaluje hospodářský výsledek příspěvkové  organizace
„Základní  škola  a  Mateřská  škola  Vigantice,  okres  Vsetín,
příspěvková  organizace“  za  rok  2020  ve  výši:  50 704,92,-  Kč,
částka bude převedena do rezervního fondu,
17/143  ve  složení,  Zdenek  Porubský  -  starosta  obce,  Hana
Foltasová  -  místostarostka  obce,  Ondřej  Vašek  -  člen
zastupitelstva,  Ing.  Jan  Frydrych  -  člen  zastupitelstva,  Eva
Štreitová  -  členka  zastupitelstva,  Pavel  Šturala  –  člen
zastupitelstva,  Roman  Horák  –  člen  zastupitelstva  a  Ing.  Ivo
Mischinger  -  člen  zastupitelstva,  schvaluje  účetní  závěrku
organizace  „Základní  škola  a  Mateřská  škola  Vigantice,  okres
Vsetín, příspěvková organizace“, sestavenou k 31. 12. 2020,
17/144  ve  složení,  Zdenek  Porubský  -  starosta  obce,  Hana
Foltasová  -  místostarostka  obce,  Ondřej  Vašek  –  člen
zastupitelstva,  Ing.  Jan  Frydrych  -  člen  zastupitelstva,  Eva
Štreitová  -  členka  zastupitelstva,  Pavel  Šturala  –  člen
zastupitelstva,  Roman  Horák  –  člen  zastupitelstva  a  Ing.  Ivo
Mischinger - člen zastupitelstva,  schvaluje  účetní závěrku Obce
Vigantice,  Vigantice  203,  756  61  Vigantice,  sestavenou
k 31. 12. 2020,
17/145 schvaluje „Závěrečný účet obce za rok 2020“ a souhlasí
s celoročním hospodařením bez výhrad a dále projednalo „Zprávu
o  výsledku  přezkoumání  hospodaření  č. 318/2020/EKO“,
pořízenou  pracovníky  krajského  úřadu  Zlínského  kraje  dne
5. 2. 2021, viz. přílohy,
17/146 schvaluje Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení věcného
břemene a dohodu o umístění stavby č. IV-12-8019481/VB/001,
Vigantice, p. č. 576/1, NNK, sepsanou mezi smluvními stranami,
povinným, Obec  Vigantice,  Vigantice  203,  756  61  Vigantice,
IČO: 00304441, a oprávněným, ČEZ Distribuce, a. s., Děčín IV –
Podmokly,  Teplická  874/8,  405  02  Děčín, a  pověřuje starostu

obce Zdenka Porubského k podpisu  uvedené smlouvy,
17/147 schvaluje Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení věcného
břemene a dohodu o umístění stavby č. IV-12-8020132/VB/001,
Vigantice,  p. č. 545/223,  NNK,  sepsanou  mezi  smluvními
stranami,  povinným, Obec  Vigantice,  Vigantice  203,  756  61
Vigantice, IČO: 00304441, a oprávněným, ČEZ Distribuce, a. s.,
Děčín IV – Podmokly, Teplická 874/8, 405 02 Děčín, a pověřuje
starostu obce Zdenka Porubského k podpisu uvedené smlouvy,
17/148 schvaluje poskytnutí dotace z rozpočtu obce pro rok 2021
spolku Andělé Stromu života p. s., ve výši 10.000,- Kč a pověřuje
starostu  obce  Zdenka  Porubského  k  podpisu  Veřejnoprávní
smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu Obce Vigantice,
17/149 schvaluje poskytnutí dotace z rozpočtu obce pro rok 2021
spolku  FK  Vigantice,  z.  s.,  Vigantice  44,  756  61  Vigantice,
ve výši  300.000,-  Kč  a  pověřuje starostu  obce  Zdenka
Porubského k podpisu Veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace
z rozpočtu Obce Vigantice,
17/150 schvaluje poskytnutí dotace z rozpočtu obce pro rok 2021
spolku  Myslivecký  spolek  Rysová  Vigantice,  z.  s.,  ve  výši
70.000,-  Kč  a  pověřuje starostu  obce  Zdenka  Porubského
k podpisu Veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu
Obce Vigantice,
17/151 schvaluje poskytnutí dotace z rozpočtu obce pro rok 2021
spolku SDH Vigantice, ve výši 109.750,- Kč a pověřuje starostu
obce  Zdenka  Porubského  k podpisu  Veřejnoprávní  smlouvy
o poskytnutí dotace z rozpočtu Obce Vigantice,
17/152 schvaluje poskytnutí dotace z rozpočtu obce pro rok 2021
spolku Českému svazu včelařů, ve výši 20.000,- Kč  a pověřuje
starostu  obce  Zdenka  Porubského  k podpisu  Veřejnoprávní
smlouvy poskytnutí dotace z rozpočtu Obce Vigantice,

Hana Foltasová Zdenek Porubský
Místostarosta starosta

S příchodem jara se zvyšuje aktivita občanů na zahradách. Je zde
doba  sečení,  řezání  a  různých  prací  na zahradě,  kdy  užíváme  zařízení
a přístroje  způsobující  hluk.  V naší  obci  platí  obecně  závazná  vyhlášku
č. 3/2019  O regulaci  hlučných  činností.  Každý  je  povinen  zdržet
se o nedělích  veškerých  činností  spojených  s užíváním  zařízení
a přístrojů  způsobujících  hluk,  například  sekaček  na  trávu,
cirkulárek,  motorových  pil,  křovinořezů  apod.  Buďme  k sobě
ohleduplní,  a dopřejme  si klidnou  a pohodovou  neděli.  Sobota  je  den
v týdnu,  kdy  si na zahradách  užíváme  pracovní  nasazení,  ale  po každé
vykonané práci si všichni rádi posedíme s rodinou a přáteli.  Potom není
příjemné poslouchat hluk sekaček až do pozdních,  večerních hodin.  Jistě
někteří  občané  mohou  namítat,  že  nestihnou  pokosit  trávníky  apod.
Přes týden,  ale  určitě  je  více  těch,  kteří  si  přejí  v klidu  odpočinout
na zahradě a užít si pohodu se svou rodinou. 

V  úterý  8.  června  2021  od  17:00 hodin  před budovou   OÚ  Vigantice,
proběhne očkování psů a koček.  Cena očkování  je 200,- Kč, očkovací  průkaz
si vezměte  sebou,  pokud  nemáte  očkovací  průkaz,  bude  Vám  vystaven
za poplatek. Od 1. 1. 2020 je povinné očkování psa proti vzteklině, platné pouze
v případě,  že  je  pes  označený  mikročipem.  Číslo  mikročipu  musí  být
zaznamenáno v dokladu o očkování psa (pas, očkovací průkaz). Štěňata musí být
označena  mikročipem  v době  prvního  očkování  proti  vzteklině.  Mikročipem
nemusí  být  označeni  psi  s jasně čitelným tetováním.  Očkování  bude trvat  dle
zájmu občanů, nejdéle však do 17:45 hodin.
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Uzávěrka dalšího čísla Zpravodaje  - čtvrtek 9. září 2021.



Inzerce

Výzva majitelům psů ve Viganticích

Majitelé psů, kteří nemají známku
pro svého pejska,  vyzvedněte si tuto známku
na obecním úřadě,  kde je také nutné vyplnit
přihlášku k držení psa, která bude registrována
na  obecním  úřadě.  Pokud  se  Vám  pejsek
ztratí,  nebo zatoulá,  podle známky je  možné
vypátrat  majitele psa. Pokud známku ztratíte,
nahlaste  tuto  skutečnost  na  obecním  úřadě

a vyzvedněte  si  známku  novou.  Nošení  známek  se  osvědčilo
v případě  zatoulaných  pejsků,  kdy  jsme  byli  schopni  zjistit

majitele, který si svého psa vyzvedl. Držitel psa je povinen vyplnit
Přihlášku k místnímu poplatku ze psů a také případnou Odhlášku,
pokud  již  psa  nevlastní.  VeViganticích  je  přibližně  150  psů,
odevzdaných přihlášek registruje  obec 40,  žádáme majitele psů,
kteří  přihlášku  nevyplnili,  aby  tak  učinili  co nejdříve.  Tato
povinnost  platí  i  pro  držitele  psů,  kteří  uplatňují  osvobození
od poplatku dle OZV 5/2019, např. členové mysliveckého spolku.
Přihlášku si můžete stáhnout na stránkách obce:
https://www.vigantice.cz/urad/formulare-1/   a zaslat  e-mailem
na  mistostarosta@vigantice.cz 
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Prostřední Bečva 360,
756 56 Prostřední Bečva

NABÍDKA ZAMĚSTNÁNÍ

Areál Zavadilka je komplex skládající se z restaurace Valašský šenk, rekreačně
sportovního a zábavního areálu a ubytovacího zařízení, který hledá pro rozšíření

pracovního týmu spolupracovníky do gastronomie.

   Co u nás můžeš dělat:    
 KUCHAŘ, KUCHAŘKA
 POMOCNÁ SÍLA V KUCHYNI
 ČÍŠNÍK, SERVÍRKA

   Co ti za to dáme:
➔ PRÁCI OD NEVIDÍM DO NEVIDÍM A DOBROU PARTU, KTERÁ TĚ V TOM NENECHÁ
➔ MOŽNOST NAUČIT SE V GASTRU NĚCO, CO TĚ JINDE NENAUČÍ  
➔ PENÍZE A OSTATNÍ VÝHODY, KTERÉ NAJDEŠ NA  WWW.NEROTRADE.CZ   

POD KARIÉRA A NABÍDKA PRÁCE                                             

   Kontakt: email    kariera@nerotrade.cz  nebo    volej na tel.: +420 602 222 984    nebo 
chatuj na Facebook.
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Dolní Bečva 604, 756 55 Dolní Bečva
NABÍDKA ZAMĚSTNÁNÍ

  NERO TRADE, a. s. je výrobce interaktivních zábavních zařízení a hraček pro děti a provozovatel
  zábavní techniky, který hledá kolegy do pracovního party.

  Co u nás můžeš dělat:  
● ELEKTRKÁŘE NEBO JEJICH MISTRA
● ÚČETNÍ NEBO POMOCNOU ÚČETNÍ
● IT SPECIALISTU
● STOLAŘE - TRUHLÁŘE  NEBO JEJICH MISTRA
● VEDOUCÍHO KOVOVÝROBY
● STAVBYVEDOUCÍHO

  Co ti za to dáme:
➢ NÁROČNOU PRÁCI S NOVÝMI TECHNOLOGIEMI, KDE SE TAKY NĚCO NAUČÍŠ  
➢ SPRÁVNÉ PARŤÁKY, KTEŘÍ  KDYŽ NĚCO NEVÍŠ, POMŮŽOU
➢ PRAVIDELNOU MZDU  A KDYŽ  BUDEŠ DOBRÝ. TAK K TOMU ODMĚNY
➢ OSTATNÍ VÝHODY, KTERÉ NAJDEŠ NA  WWW.NEROTRADE.CZ  POD  KARIÉRA A 

NABÍDKA PRÁCE                                             
Kontakt: email kariera@nerotrade.cz  nebo volej na tel.: +420 602 222 984 nebo chatuj na Facebook.
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ČEZ DISTRIBUCE
Provozovatel elektrické sítě informuje zákazníky o změnách v oblasti oznamování plánovaných odstávek elektrické 
energie v obcích a městech.
PROČ SE MĚNÍ ZPŮSOB OZNAMOVÁNÍ?
Stále více zákazníků volá po moderních způsobech oznamování a využívání digitálních technologií.

  U stávajícího systému výlepů letáků jsme se potýkali s plošnými zákazy výlepů, stížnostmi na nečitelnost či nevhodné   umístění apod.

  JAK SE ZÁKAZNÍK O ODSTÁVCE DOZVÍ?
●individuálně e-mailem nebo SMS
●na internetových stránkách www.cezdistribuce.cz/odstavky
●na úřední desce, příp. dalšími způsoby v místě obvyklými (rozhlas, sociální sítě, info kanál apod.)

  JAK A KDE SE MŮŽE ZÁKAZNÍK ZAREGISTROVAT, ABY DOSTÁVAL UPOZORNĚNÍ E-MAILEM
  NEBO SMS?
  Detailní návod najdete na samostatném listu brožury. Zákazník bude potřebovat datum narození nebo IČO a EAN kód, který najde
  na vyúčtování za elektřinu. Pak už jen navštíví www.cezdistribuce.cz/sluzba, kde si zaregistruje, popř. zkontroluje kontaktní údaje
  pro zasílání upozornění, a je hotovo.

  VÝHODY REGISTRACE PRO ZÁKAZNÍKA
● plánované odstávce se dozví včas, i když se na dané adrese pravidelně nezdržuje
● bude neprodleně informován i o případném zrušení odstávky
● získá informace o předpokládané době obnovení dodávek při poruše
● ročně uspoříme 4 000 kg papíru, to je přibližně 10 stromů

  PROČ SE MUSÍ ZÁKAZNÍK REGISTROVAT?
  Při připojení odběrného místa zákazník nemusel uvést své kontaktní údaje nebo údaje již nemusí být
  aktuální. Proto je lepší si aktuální e-mailovou adresu i telefonní číslo nově nastavit či zkontrolovat,
  zákazník tak bude mít jistotu, že informace obdrží včas.

  Obec Vigantice vložila na titulní stránku obce (www.vigantice.cz) banner, kde
  se občané ihned dozvědí o plánované odstávce elektrické energie.

Při svých cestách do zaměstnání,  za nákupy,  na úřady
nebo  jen  tak  během  víkendové  procházky  mnohdy
bezmyšlenkovitě  míjíme  místa,  aniž  si  uvědomujeme,  že  zde
fungovaly  různé  provozy  v podobě  mlýnů,  valch,  pil,  sušíren
ovoce,  kováren  či  jiných  zařízení.  Našim  předkům  pomáhaly
se zpracováním plodin,  produkovaly suroviny i  hotové výrobky,
dávaly  obživu  mnoha  lidem.  Zpravidla  byly  vybaveny
jednoduchým zařízením,  nejednou využívaly  vodní  sílu.  Co ale
měly  společné,  byla  dovednost  a  řemeslný  um  zdejších  lidí.
Postupující modernizace a nové technologie postupně zapříčinily,
že mnohé z provozů stagnovaly,  upadaly, až nenávratně zanikly.
S postupujícími  léty  se  zasypaly  náhony,  vniveč  přišlo  vnitřní
vybavení  a  nejednou  zmizely  z povrchu  zemského  i  samotné
stavby.  Stopa  svědčící  o  jejich  existenci  zůstala  zachována  jen
v archivních  dokumentech,  obrazech  a  starých  fotografiích  –
a nejednou i v lidské paměti. Při různých příležitostech se alespoň
střípky  z těchto  minulých  dob  daří  připomenout,  uvést  znovu
ve známost  na  výstavách,  v knihách,  při  besedách.  Stále  je  ale
ještě  kolem nás  množství  zapomenutých  míst  a  památek,  která
zůstávají  zasuta  prachem  zapomnění.  Připomenout  alespoň
některé  z  těchto provozů  někdejšího  rožnovského  panství  chce
projekt „Stopy lidského umu“. Dokumentujeme mlýny, pily, lomy
a  lokální  zdroje  kamení,  hliníky,  valchy,  potašárny,  sklárny,
sušírny ovoce, kovárny, náhony, salaše, ledárny, kovárny, hamry
milířiště  a  další  provozy. Výzkum  od  minulého  roku  zaštiťuje
Etnologický  ústav  Akademie  věd  a  Ústav  evropské  etnologie
Masarykovy univerzity v Brně ve spolupráci s Národním muzeem
v přírodě a Muzeem regionu Valašsko.

Kromě  výrobních  a  provozních  objektů,  vzpomínek
na ně, písemných i obrazových dokumentů nás zajímají také místa
v krajině a jejich pojmenování vycházející s někdejších provozů.
Přestože  se  na  projektu  podílí  skupina  etnologů,  historiků,
geografů, specialistů na historickou krajinu a tradiční hospodaření,
počet historických zařízení i zdroje informací jsou natolik četné,
že  budeme  rádi  za  jakoukoliv  pomoc.  Celý  tým  proto  ocení

informace o objektech, jménech, příbězích či dokumentech, které
k nim pojí. Stejně důležité jsou kresby, obrazy či staré fotografie
objektů,  jejich  majitelů  a  okolní  krajiny,  ale  také  kontakty
na osoby, kteří si na provoz některého z objektů a život kolem něj
pamatují.

Výsledky  tříletého  projektu  budou  v roce  2022
přiblíženy na výstavě,  která bude putovat po muzeích v regionu,
prostřednictvím  map,  knihy,  besed  a  interaktivních  naučných
stezek.  Již  nyní  mají  zájemci  k dispozici  webovou  stránku
https://stopyumu.cz/.  Pokud  byste  měli  tip  na některý
z uvedených  provozů  nebo  místo,  máte  doma  historické
dokumenty  či  fotografie,  případně  disponujete  dalšími
informacemi,  můžete  nám  dát  vědět  na:
stopyumu@stopyumu.cz. I zdánlivě drobné sdělení nás může
dovést k důležitým poznatkům. 

Za výzkumný tým děkují PhDr. Přemysl Mácha, Ph.D.
(Etnologický  ústav  Akademie  věd  ČR)  a  doc.  PhDr.  Daniel
Drápala,  Ph.D.  (Ústav  evropské  etnologie  Masarykovy
univerzity).
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    Blíží se konec školního roku, a tak
se ohlédnu, jaký vlastně byl. Už druhé jaro
nás  tíží  koronavirus  a  s ním  i  zavírání
všeho,  co máme rádi. 

    Děti v průběhu školního roku byly
doma  dvakrát  na  tzv.  distanční  výuce.
Naštěstí  jsme  škola  malotřídní,  tak  nás
s návratem  do školních  lavic  netrápila
rotační  výuka.  Do školy  se  mohli  vrátit

i třeťáci a čtvrťáci. Učivo jsme zvládli  probrat a procvičit podle
školního  vzdělávacího  programu  úplně  všechno,  do  distanční
výuky  se  zapojovali  zodpovědně  nejen  děti,  ale  mnohdy
i jejich rodiče.  Co  nás  omezovalo,  byla  nemožnost  si  zacvičit
v tělocvičně, zazpívat si, odjet na lyžařský kurz a úplné omezení
všech  akcí.  Tudíž  neproběhly  besídky  pro  rodiče,  setkání
se seniory či  vánoční  jarmark.  Doufám,  že se alespoň na konci
školního  roku  budeme  moct  rozloučit  s našimi  předškoláky
a čtvrťáky.

Distanční výuka letos povinně probíhala i v MŠ, a proto
předškoláci dostávali do svých poštovních schránek každý týden
nové  úkoly.  To  my  -  školáci  jsme  se  pravidelně  připojovali
přes TEAMS  na  on-line  hodiny,  a  tak  po  návratu  jsme  mohli
plynule navázat na výuku. Vraceli jsme se však za velmi přísných 

opatřeních, takže opět museli  všichni nosit roušky či respirátory
a pravidelně se testovat antigenními testy.

I  když  byla  řada  akcí  zakázána,  dokázali  jsme
zrealizovat řadu projektových dní. Hned po návratu v dubnu jsme
fotografovali mastné olejové skvrny na vodě. Dětem se to natolik
líbilo, že si určitě nějaké fotografické cvičení do konce školního
roku  ještě  zopakujeme.  V květnu  se  slétli  do  školy  i  školky
čarodějové s čarodějnicemi, ochutnali jsme různé lektvary, zdolali
překážkovou  dráhu,  namalovali  pavoučí  obrázky  a  vzájemně
si se školkou ukázali naše masky.  

20.  5.  na  světový  Den  včel  nám  rodiče  pro  školáky
a předškoláky připravili nádherný projekt „O včelách“. Sešli jsme
se  u  Kubíčků  a  Radek  Tydlačka  s ostatními  rodiči  připravil
poutavý  program  spojený  s ochutnávkou  medu,  prohlédnutím
živého úlu i těch krásně barevných od p. Maléře. Celé dopoledne

tak  děti  poznávaly  vše,  co  je
potřebné  pro  včelaření,  mohly
si osahat,  s čím  včelaři  pracují
a ještě si odnesly dárečky domů.
Byly  tak  plné  zážitků,  že
o včeličkách  mluvily  ještě  další
dny.  Moc  všem  organizátorům
akce  děkujeme  a  těšíme  se
na podobnou akci v budoucnu.

Na  Mezinárodní  den  dětí
plánujeme  besedu  ve  venkovní
učebně  s p.  Kutílkovou,  která
pracuje  v CHKO  Beskydy.
Už jsme  se  byli  podívat
v Končinách  na  stáda  oveček
s jehňátky  a  v rámci  turistické
vycházky se tam určitě do konce
školního  roku  podíváme  ještě
jednou.

Na  28. 6.  v 15.30
plánujeme  rozloučení  s našimi
předškoláky  a  školáky,  kteří
budou  mít  program  spojený
s vystoupením klauna Hopsalína.
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Ten se jim vloni velmi líbil. Pokud to situace dovolí, doufáme, že
by se  mohli  přijít  podívat  i rodiče.  Neviděli  totiž  ještě  celý
zrekonstruovaný areál moderní přírodovědné učebny, kde je nejen
venkovní učebna, ale i osazené záhony jahod, bylinek, keřů nebo
hrášku. Ten si zasely děti samy. Kromě venkovní učebny máme
vybudovanou i moderní přírodovědnou třídu přímo ve škole. Zde
už se pravidelně učíme.

Jsem ráda, že se ve škole rozrůstáme. Pro příští školní
rok jsem zapsala 13 prvňáků. I když mají 4 děti odklad, 9 nových
školáků  pro  nás  znamená,  že  po  pár  letech  nemusím  žádat
zřizovatele  o  tzv.  výjimku  z počtu  žáků.  Je vidět,  že  se  rodiče
zajímají  o to, co se ve škole děje a máme opravdu moc pěknou

zpětnou vazbu. Zápis proběhl i do mateřské školy, ta je pravidelně
mnoho let plná do posledního místečka, z kapacitních důvodů zde
nesmí počet dětí překročit číslo 28. 

Všechny, co se zajímáte o dění naší školy i školky, zvu
na  naše  stránky  http://www.zsvigantice.cz/.  Máme  tu  bohatou
fotogalerii z našich akcí a i v této omezené době to tu žije. Pokud
z oken  uslyšíte  hrát  zobcové  flétny,  věřte,  že  se  něco  chystá
na výše zmíněné rozloučení s našimi dětmi. Co se nám v letošním
školním roce podařilo je vytvoření školního časopisu Vigančánek,
kde mají možnost prezentovat své práce děti ze školy i školky. Už
tvoříme 4. číslo, které bude zaměřeno na letní část roku. Všechna
vydání si můžete přečíst na stránkách školy a je se na co dívat.
http://www.zsvigantice.cz/skolni-casopis-2/

Všem  bych  chtěla  touto  cestou  moc  poděkovat.
Zřizovateli, svým zaměstnancům a všem rodičům. Bez Vás by to
nešlo.  A že to jde, je i Vaše zásluha, pomáháte nám při realizaci
toho, co si pro Vaše děti vymyslíme. Protože není nic lepšího, než
spokojené a zvídavé děti.

Přeji Vám krásné prázdniny a především pevné zdraví. 
Za celý kolektiv Základní a Mateřské školy, 

Lenka Zavadilová – ředitelka školy.

    Tak  snad  už  tu  bude  to  vytoužené  jaro!
Nejen  včelaři  jsou  rozpačití  z  charakteru
letošního jarního počasí. A na včelstvech je to
také  znát.  V příznivých  podmínkách  v tomto
období včelař sleduje jarní snůšku a připravuje
se na vytáčení  prvního jarního medu.  Minulý
rok nám květen  celý propršel,  letos tu máme

zase  hodně  chladné  jaro.  Včelstva  jsou  dle  odhadů  místních
včelařů ve skluzu cca tři týdny a všichni pozorně sledují rozvoj
svých včelstev.

Uvidíme,  jak to příroda zařídí,  nějak to vždy dopadne
a většinou včely včelaře překvapí.

Intenzivně se připravuje výroční členská schůze. V dané
situaci, kdy se podmínky pro shromažďování osob uvolňují, nám
snad po loňském výpadku naše setkání vyjde. VČS se bude konat
20. června ve 14:00 hodin v areálu komunitního centra v Hutisku-
Solanci. Pokud to počasí dovolí, setkání proběhne ve venkovním

prostoru. Všichni včelaři naší organizace jsou srdečně zváni.

Ve spolupráci se ZŠ a MŠ Vigantice jsme na 20. 5. 2021
připravili  oslavu  Mezinárodního  dne  včel.  Akci  se  podařilo
uspořádat přímo na včelnici a děti si tak mohly vyzkoušet různé
činnosti, které včelař v rámci včelařského roku vykonává.

Děti roztočily medomet,  podívaly se,  jak vypadá včelí
vosk, a dozvěděly se, kde ho včely berou. Pozorovaly život včel
v proskleném úlu a mohly se podívat, jak vypadá matka, dělnice
a trubec. Nechyběla ochutnávka medu a pylu, děti vyzkoušely také
včelí  žvýkačku  a  před  návštěvou  živého  včelstva  se  vrhly
na připravené občerstvení. 
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Nasadily si včelařské kukly, vyslechly potřebné instrukce, jak
se u včel  chovat,  a  vyrazily  spolu se  včelařem na prohlídku
úlů. Všechny byly úžasné, počáteční drobný strach byl velmi
rychle nahrazen jejich nekonečnou zvídavostí. Měly možnost
podívat se na rámek obsedlý včelami a pozorovat život v úlu
na dosah ruky. Počasí vyšlo, a proto bylo možné uskutečnit to,
co jsme již delší dobu plánovali.

 Velké  poděkování  patří  panu  J.  Maléřovi  za jeho
vstřícnost  a  ochotu  ukázat  dětem  své  vlastnoručně  dělané
historické úly,  a také A. Porubské za skvělé perníčky,  které
dětem  připravila.  Obrovský  dík  patří  také  velké  spoustě
dalších lidí, kteří se podíleli na přípravě této povedené akce
a umožnili dětem užít si “včelí den” se vším všudy!!!

Fotoreportáž  z  celé  akce  je  možno  shlédnout
na stránkách  ZSVigantice.cz  Akci  finančně  podpořila  obec
Vigantice, Díky!

Pevné zdraví všem!

Za ZO ČSV Hutisko-Solanec a Vigantice 
Radek Tydlačka

Knihovna  je  otevřena  jako  vždy  v úterý  v 10-12
a 16 - 18 hod.  V minulých  měsících  bylo  půjčování  poněkud
komplikované,  ale teď už je to jako dřív /  jen s respirátorem /.
Čtenářům, kteří mají knihy vypůjčené ještě v minulém roce, už nic
nebrání,  aby  je  vrátili  a  půjčili  si  další.  Teď už  zase  platí,  že
výpůjční doba je 2 měsíce. Ve fondu máme asi 2300 knih a stále
dokupujeme další,  takže je z čeho vybírat.  Z nových knih uvedu
některé: Šikmý kostel 2 – kronika ztraceného města Karviná 2. díl,
Dlouhé  stíny  –  krimi,  S lékaři  v 1.  linii  –  reportáž  z českých
nemocnic v roce 2020, Utajená dcera – pří-běh o adopci a hledání,
Poslední  seance  –  soubor  dvaceti  povídek  od  A.  Christie,
Přítelkyně z mládí – povídky ze života, Věci, na které nastal čas –
román P. Soukupové, Všechno nejlepší, Anno – román o odvaze
změnit život, Jarní oběť – psychothriller ze Švédska.
    Získali jsme také několik CD načtených našimi herci: J. Foglar-
Hoši od Bobří řeky,  D. Cole – Hadrový  panák,  H. Fieldingová – 

Dítě  Bridget  Jonesové,  I.  Pekárková  –  Dej  mi  ty  prachy,
V. Vondruška  –  Bratrstvo  křišťálu,  I.  Peroutková  –  Anička
ve městě a další. 

7.  června  navštíví  naši  knihovnu  prvňáčci  z naší
Základní školy, budou pasováni na čtenáře. Je to již tradiční akce
rožnovské knihovny, na kterou se těšíme.

Na vaši návštěvu se těší knihovnice.
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  Myslivecký rok 2020-2021 jsme sice ukončili
31  března,  ale  oficiálně  jsme  ho  hodnotili
až na členské  schůzi  v neděli  22  května.  Byla
to první velká společná akce od výroční schůze
17  července  2020,  letního  večeru  a  pouti

ve Viganticích 8 a 9. srpna 2020. Pak se epidemie znovu rozjela
a vše  se  uzavíralo.  Štěstí  bylo,  že  výkon  práva  myslivosti
neomezovala vládní nařízení, jako zákaz vycházet po 21 hodině,
nebo pohyb mezi okresy.

Postupné  rozvolňování  pandemických  opatření  nám
poprvé  umožnilo  sejít  se  společně  ve  větším  počtu  na  členské
schůzi až teď. A bylo znát, že osobní kontakt se jen tak nahradit
nedá,  ani  kdybychom  se  distančně  scházeli  u  počítače  každý
večer,  nebo  si  volali  telefonem.  Srdečné  pozdravy  při  setkání,
u některých sice ještě dost nedůvěřivé, ale hlavně bohatá beseda
a dobrá nálada po schůzi, jak bychom se neviděli roky!

Vzhledem k tomu, že myslivecký rok 2021- 2022 už je
v plném proudu, bylo potřeba naplánovat odlov srnčí zvěře, termín
výroční schůze, střelby mysliveckého spolku a další akce. Proto
i členská  schůze  byla  předběžným  hodnocením  uplynulého
mysliveckého  roku.  Na  společné  brigádě  před  schůzí  jsme
připravili  střelnice, ale předpověď počasí nám dávala jen malou
naději, že se podaří odstřílet baterii, věže i malorážku.

Členskou  schůzi  vedl  předseda  Jirka  Jurajda,  který
ve své zprávě zhodnotil,  co se myslivcům podařilo v uplynulém
období  udělat.  Přes  všechna  nepříznivá  opatření  se  podařil
uskutečnit letní večer a pouť, kde byla téměř rekordní účast, a bylo
vidět,  že  lidem  takové  akce  začínají  scházet.  Pak
se epidemiologická situace natolik zhoršila,  že jsme se jako ČR
z premianta na čas stali rázem nejhorší na Světě. Přísná opatření
nám  po  určitou  dobu  umožnila  pouze  mysliveckou  činnost
v podobě  přikrmování  zvěře  v zimním období  a  lov  především
černé  zvěře.  Nějaký  čas  nebylo  možné  se  sejít  ani  jako  výbor
a tak se nemohl uskutečnit ani myslivecký ples. 

V menším  počtu  se  organizovaly  individuální  brigády
na dokončení  bourárny,  chladírny  a  sociálního  zařízení
na myslivecké  chatě.  Naskytla  se  příležitost,  kdy se  opravovaly
a čistily  horní  rybníky  a  Víťa Baroš  brilantně využil  příležitost
vybudovat  i  rybník  v areálu  myslivecké  chaty.  Dohodl
jak vybagrování,  tak  zužitkování  přebytečné  zeminy  z rybníků
na zvýšení  břehů  a  hráze  našeho  rybníka.  A  aby  se  hned
vyzkoušelo  využití,  připravujeme  nákup  60  kachňat  k odchovu.
Předseda informoval o získaných dotacích na chladicí box od státu
i od obce. Ale i tak nás celá akce stála značné prostředky. V plánu
je ještě fasáda, balkón a dokončení dvou podkrovních místností.

Tím by měly  být  ukončeny velké  akce  a  soustředit  se  budeme
na údržbu celého areálu. 

Předseda  dále  seznámil  členskou  schůzi  s názorem
výboru  na  přijímání  nových  členů.  Ve  Sněmovně  je  třetí  čtení
mysliveckého  zákona,  ve  kterém  některé  lobbistické  skupiny,
zejména ochránci všeho možného, prosazují změny tradiční české
myslivosti. A myslivci, kterých se to především týká, mohou jen
sepisovat  petice  a  doufat,  že  se  alespoň  v nějakém  rozumném
stavu  podaří  zachovat  českou  myslivost,  jako  kulturní  odkaz
pro další generace. Ostatně teď je doba, kdy se progresivní, mladí,
zejména Piráti, ale i další opozice, snaží zbavit se všeho, co tady
doposud i dobře fungovalo. 

Ve hře je zmenšení minimální výměry honiteb z 500 ha
na 250 ha, na kterých se už nedá rozumně myslivecky hospodařit.
Posílení  vlastnických  práv,  umožnění  lovu  i  neorganizovaným
v mysliveckých spolcích, regulace volně žijící zvěře, nepůvodních
živočichů a rostlin a další úpravy zasahující do tradiční myslivosti.
Tlakem na rozšiřování stavebních pozemků v obcích a umožněním
staveb na dříve chráněných zemědělských pozemcích se zmenšuje
výměra  honebních  pozemků.  Náš  spolek  už  jistě  přijde  taky
o nějaké hektary rozšířením areálu skanzenu. 

Budeme  se  muset  zamyslet  nad  optimálním  počtem
členů  mysliveckého  spolku,  zaujmout  kritičtější  stanovisko
k vyloženě  pasívním  členům  a  umožnit  jim  ukončení  členství.
Nabídneme  čestné  členství  myslivcům,  kteří  vzhledem  k věku
a ze zdravotních  důvodů  nejsou  již  schopni  aktivně  se  věnovat
myslivosti.  Přednostně  je  návrh  přijímat  za  členy  majitelé
pozemků,  členy  HS  a  adepty,  které  jsme  si  dlouhodobě
v mysliveckém kroužku vychovávali. Každý by měl vyjádřit svůj
názor, případně podat vlastní návrh. O přijímání budou rozhodovat
všichni členové hlasováním na VČS.

Předseda informoval, že po schůzi v případě, že nebude
pršet,  proběhnou  střelby  a  určil  vedoucího  a  rozhodčí.  Rovněž
o došlé poště z Městských lesů, brigádě na odvoz židlí z Obecního
úřadu. Závěrem popřál všem hodně zdraví, pěkné lovecké zážitky
a úspěšný lov, ale i upozornil na přísnější sankce při nesprávném
odlovu.

Následovala  zpráva  mysliveckého  hospodáře  Lukáše
Fojtáška,  který  zhodnotil  uplynulý  lovecký  rok.  Bylo  uloveno
9 srnců I. věkové třídy, 6 ve II. věkové třídě, 5 ve III. věkové třídě,
2 srny, 2 srnčata a 16ks byl úhyn a sražené kusy na silnicích. Dále
bylo  uloveno  10ks  vysoké,  10ks  černé,  4ks  daňčí,  30  lišek,
4 jezevci,  3  kuny.  Soutěž  v odlovu  škodné  vyhrál  Jan  Hampl,
který ulovil 11 lišek. Zvěřina se z velké části upotřebila na letní
večer  a pouť včetně tomboly,  jako  odměna za provedené práce
na chatě  řemeslníkům,  pohoštění  na  ČS a  menší  část  na  příděl
členům  podle  aktivity.  O  použití  zvěřiny  je  vedená  přesná
evidence. 
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Aktuálně ze života Mysliveckého spolku Rysová Vigantice

Pandemie nás nejen zkouší, ale i prověřuje!



Proběhlo sčítání zvěře.  Podle fotopastí  a hlášení členů
bylo sečteno 84 ks srnčí zvěře,  plánovaný stav je 88ks.  Vysoké
bylo  sečteno  8ks  a  černé  taky  8  ks.  Seznámil  s plánem  lovu
na letošní rok a byly přiděleny povolenky podle pořadí těm, kdo
si splnili povinnosti. Seznámil s bodovým hodnocením uplynulého
loveckého  roku.  Ti,  co  obdrželi  povolenku  k lovu  srnce,  mají
povinnosti  splněné.  Volný  je  odlov  mladých  srnců  –  knoflíků,
starých 8 let + a raritních trofejí.  Za chybný lov chovného srnce
nebude vydána povolenka k lovu na dalšího srnce podle pořadí. 

Do  konce  května,  podle  počasí,  chceme  mít  oseta
všechna  myslivecká  políčka.  Rozdělil  taky  úkoly  pro  ochranu
zvěře při nastávajících senosečích. Požádal Vítka Baroše a Milana
Zezulku o včasné hlášení kdy a kde se bude kosit, aby se mohly
včas  rozmístit  plašiče.  Kriticky  zhodnotil  krmení  zvěře,  kvalitu
sena  a  jen  občasné  krmení  v některých  krmelcích.  Vyzval
k žádostem, kdo chce změnit krmelec. Upozornil na škody, které
několikrát  za  rok  způsobili  vlci.  Pokud  se  tu  znovu  objeví,  je
potřeba, abychom informovali chovatelé koz a ovcí o nebezpečí.
Nic jiného nám vzhledem k chránění vlků ani nezbývá.

Hospodář  upozornil,  že  Novela  zákona  o  myslivosti
by měla  vstoupit  v platnost  od  11/2021.  Zpřísňuje  a  rozšiřuje
taky evidenci  lovu,  zmenšují  výměry honiteb a je snaha rozšířit
lov  i  na  neorganizované  lovce  a  majitelé  pozemků.  Už  teď
se potýkáme  s problémem,  že  v noci  jezdí  v honitbě  auta,
čtyřkolky a padají rány,  ke kterým se nikdo z myslivců nehlásí.
Pro členy mysliveckého spolku je přijatá zásada, že každý nahlásí
kulovou ránu a po setmění i brokovou. Tato situace nás nabádá
ke zpřísnění dohledu v honitbě a zamezení možného pytláctví.

Diskuse  se  zaměřila  na  řešení  aktuálních  problémů.
Vedou  se  neustále  spory  o  zamýkání  kazatelen.  Často  dochází

k jejich  poškozování  a  členové,  kteří  je  postavili,  starají
se o vybavení  a  pořádek,  nechtějí  je  nechávat  odemčené.
V honitbě se po nocích taky pohybují vlčí hlídky a netají se tím, že
k monitoringu  používají  fotopasti.  Proto  je  potřeba  při  nočním
lovu  brát  v úvahu  i  toto  nebezpečí,  aby  nedošlo  k nějaké
mimořádné události.

Výroční členská schůze je naplánovaná na 12. 6. 2021
ve  14  hodin.  Okresní   výstava  trofejí  za  uplynulý  lovecký  rok
proběhne  10  až  12.7.2021 v Pozděchově.  Zveme  k účasti  nejen
naše členy, ale i veřejnost, která má zájem o prohlídku loveckých
trofejí.  Pravidelně  je  postaráno  nejen  o  myslivecké  speciality
a občerstvení,  ale  i  možnost  zakoupení  dárků  a  zboží
s mysliveckým zaměřením.

Po  členské  schůzi  a  výborném  srnčím  guláši,  který
připravil  Libor  Mikunda,  se  čekalo  na  zlepšení  počasí  a  ustání
deště. Pršet přestalo až po 15té hodině. Čekat vydrželo jen několik
skalních příznivců, kteří si několikrát tréninkově vyzkoušeli,  zda
to  za  rok  nezapomněli.  Bude  naplánován  nový  termín  střeleb
mysliveckého spolku.

Závěrem nezbývá, než si přát, aby ve Sněmovně zvítězil
zdravý rozum a našel se dostatečný počet hlasů k zachování tradic
naší české myslivosti, která je zapsána mezi kulturní dědictví naší
společnosti.  Vždyť nám naše myslivecké tradice závidí  mnohde
ve světě. 

No a pak můžeme čekat, jak dopadne třeba Myslivecký
zákon.  Nezbývá  než  doufat,  že  zvítězí  zdravý  selský  rozum.
A když ne, tak jsou před námi volby a i ten opovrhovaný venkov
má sílu na to, aby převálcoval pražské kavárníky,  nebo výplody
pirátů, či jiných všehoschopných politických „odborníků“. Jen aby
bylo z čeho vybírat.  

Blíží se léto, období prázdnin, dovolených, odpočinku.
Po těžkém období koronaviru Vám myslivci přejí hodně pohody,
krásné  počasí  a  především  hodně,  hodně  zdraví.  Načerpejte
nových sil, aby nás zase jen tak něco nepřemohlo. Podle aktuální
situace  budeme  připravovat  letní  večer  a  pouť  ve  Viganticích.
Doufejme, že léto nám pomůže pandemii porazit,  abychom Vás
mohli srdečně na tuto tradiční akci pozvat!

Opět chceme poděkovat za spolupráci a podporu vedení
Obecního úřadu,  vedení  ZOD, hasičům,  sportovcům i  občanům
Vigantic  a  přilehlých  obcí.  Dík  patří  našim  příznivcům,
spřáteleným podnikatelům a rodinám. Velice si ji vážíme, a nadále
budeme usilovat o Vaši přízeň pořádáním tradičních mysliveckých
akcí i podílet se na společenském životě. 

 Za myslivecký spolek Rysová Vigantice
místopředseda František Vaněk

Ohlédnutí  za  rokem  2020.  Také  naše
pravidelné  výlety,  které  jsme  se  snažili  dodržovat
každý měsíc, byly narušeny tím, co nás provází celý
rok COVID 19. V lednu jsme ještě stihli kratší okruh
přes  Posklu  na  Hutisku,  odtud  na  Dolní  Bečvu
a přes Súš zpět do Vigantic. Únor nám také přál, sněhu
bylo  na  procházku  tak  akorát  a  my  se  vydali
na Hutisko,  kolem  koupaliště  na  Prostřední  Bečvu

a odtud přes Posklu zpět do Vigantic. Březen a duben překazila
pandemie  Coronaviru  a  vyhlášení  nouzového  stavu.  Pobyt
v přírodě nám chybí,  a proto hned v květnu jsme vyrazili  aspoň
přes  kopec  na Dolní  Bečvu,  prošli  jsme  přes  Kamenné
a na Bečvanské  Paseky.  Červen  nám  také  vyšel,  zajeli  jsme
do Štramberka. Prošli se po naučné stezce na rozhlednu Bílá Hora,
odtud  na Štramberskou  Trůbu  a  po  prohlídce  náměstí  jsme
spokojeně  dorazili  domů.  Červenec  byl  ve  znamení  delšího
třídenního pochodu pod názvem Přechod Beskyd. Skupina turistek
vyjela  z Vigantic na Bílou a odtud jsme šli  první  den na Grůń,
odtud na Lysou Horu,  kde  jsme přespaly.  Druhý den nás čekal

sestup  z Lysé  Hory  do  Ostravice,  po  stoupání  jsme  dorazily
na Smrk  a ze Smrku  sešly  do  Podolánek  na  Srdce  Beskyd,  kde
jsme přespaly.  Ráno po posilnění  a  vydatné  snídani  nás  čekala
závěrečná tůra na Martinák a domů před Horní Bečvu. V září jsme
se vydali  na houby přes  Soláň -  Čarták,  směrem na Tanečnici,
Díly a zpět do Vigantic přes Sůlovskou.  Houby opravdu rostly,
a tak nám putování  trvalo trošku  déle,  než jsme předpokládaly.
Do konce  roku  jsme  se  sešli  na  tradičním  zdobení  stromečku
pro zvířata  na  Sůši  a  samozřejmě  silvestrovský  výšlap  na  Díly
a přes Sůlovskou domů. 

Rok 2021 začal úplným zákazem a setkáváním z důvodu
pandemie Covidu 19. Každý z nás se vydával na procházky sám
nebo  se  svým  pejskem  ve  Viganticích  nebo  v blízkém  okolí.
Na mnoha místech obce jsme potkávali daleko více občanů, kteří
si  krátili  dlouhé  chvíle  nouzového stavu  a  udržovali  si  kondici
vycházkou.  Turisti  z Vigantic  se  poprvé  sešli  v květnu,  kdy
vyrazili přes Dolní Bečvu na Radhošť. Hurá na kopce a hory!

Soňa Vičanová, Hana Foltasová, Jana Klustová
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Turistický oddíl Vigantice - TOV



Dobrovolní Hasiči obce Vigantice pořídili novou terénní čtyřkolkou s transportním vozíkem a také AED.
,

Koncem měsíce  března  2021 obdržela  jednotka  sboru
dobrovolných  hasičů  Vigantice  novou,  zářivě  červenou,  terénní
čtyřkolku CFMOTO Gladiator X1000 EPS spolu s multifunkčním
přívěsným  vozíkem  FORESTER  X2.  Vozík  bude  spolu
se čtyřkolkou sloužit k převozu hasičského materiálu a transportu
zraněných osob z těžko přístupného terénu.

Čtyřkolku  podle  požadavků  hasičů  dodala  firma
TOMICO GROUP s.r.o. z Prostějova.

Technická specifikace čtyřkolky
Čtyřkolku pohání kapalinou chlazený 4taktní 8ventilový

dvouválec  SOHC s obsahem motoru  963cm3 a  výkonem až  85
koňských sil při 7800ot/min. s elektronicky řízeným vstřikováním
paliva Bosch. O přenos síly na kola přes kardanové hřídele se stará
převodovka  Smartshift s optimalizovanými  převody  s  volbou
P/R/N/H/L (parkovací,  zpátečka,  neutrál,  cestovní vpřed,  terénní
redukovaná  vpřed)  a  bezúdržbovým  bezespojkovým  variátorem
CV-Tech. Pohon  4x4  a  uzamykání  předního  diferenciálu
se provádí přes ovladače na řidítkách řidiče, zadní diferenciál je
automatický  100%  samosvorný.  Zavěšení  předních  kol  s více
plátnovými  odolnými  pneumatikami  o rozměru 27 x 9,0 r14 je
řešeno  přes  nezávislá  dvojitá  ocelová  A-ramena  s plně
stavitelnými nitrogenovými tlumiči. O pohodlnější ovládání stroje
se stará  elektronický  posilovač  řízení  (EPS).  Zadní  odolná více
plátnová kola o rozměru 27 x 11,0 r14 jsou nezávisle zavěšena
přes  ocelová  vlečná  ramena  a  nitrogenové  tlumiče,  taktéž  plně
stavitelné. Čtyřkolka je opatřena kotoučovými brzdami, které jsou
ovládány  hydraulickou  kapalinou.  Celková  hmotnost  včetně
příslušenství  a  posádky  činí  630  kg  při  délce  2310  cm,  šířce
1250 cm  a  výšce  1450  cm.  Podvozek  čtyřkolky  je  chráněn
robustním  ochranným  krytem  z eloxovaného  4  mm  silného
hliníku.  Přední  a  zadní  část  je  chráněna  přídavným  rámem
žlutozelené  fluorescentní  barvy.  Na  přední  části  je  dále
nemontován  naviják  s tažnou  silou  1580  kg,  přídavná  světelná
LED  rampa  se  světelným  výkonem  5040  lm  a  úložný  box,
ve kterém je umístěna analogová vozidlová radiostanice a řídicí
jednotka světelného a zvukového výstražného zařízení. Ovladač je
na  krouceném  kabelu  vyveden  v  dosahu  řidiče  a  opatřen
voděodolným pouzdrem.  Na předním boxu v zorném poli řidiče
je  umístěn  tablet  s podporou  statusových  hlášení,  mapovými
podklady a navigací. V zadní části je namontováno homologované

tažné zařízení ISO 50 včetně elektrické zásuvky. Na zadním nosiči
je  namontován  box,  ve kterém je uložen zdravotnický  materiál,
dlahy, AED a zdravotnický batoh.

Barevná  úprava  čtyřkolky  je  provedena  nástřikem
v jasně  červené  barvě  odstínu  RAL  3024  a  je  doplněna
o zvýrazňující  prvky  ve  žlutozelené  fluorescentní  barvě  RAL
1026.  Zvláštní  výstražné  zařízení  je  v provedení  zábleskových
LED modulů vyzařující střídavě červené a modré světlo, výstražná
světla  doplňuje  siréna  s pěti  režimy,  funkcí  HORN a  možností
reprodukce  mluveného  slova.  Ke  zvýšení  komfortu  posádky
v nepříznivém  počasí  přispívá  regulovatelné  vyhřívání  rukojetí
řídítek, páčky plynu a sedadla. 

Součástí  projektu  byl  také  nákup  multifunkčního
přívěsného  vozíku  FORESTER  X2  s LED  osvětlením,
transportních nosítek SPENCER, sady vakuových dlah, vakuové
matrace,  pánevního  pásu,  kyslíkového  resuscitačního  přístroje,
AED  (automatický  externí  defibrilátor),  zdravotnického  batohu
v úpravě  Waterstop,  tabletu,  třech  kusů  přileb  včetně
komunikátorů a dalších nezbytných drobností. 

Čtyřkolka  bude  především sloužit  pro  záchranu  osob,
které  po ošetření,  díky vozíku  vybaveného  nosítky  a  vakuovou
matrací,  bude  možné  co  nejšetrněji  převést  z těžko  přístupného
terénu  až  do  vozidla  ZZS.  Dále  bude  také  nasazována
při rozsáhlých lesních požárech nebo v těžko přístupném terénu
pro průzkum či přepravu zasahujících a pro dopravu potřebného
hasičského  vybavení.  V  neposlední  řadě  by  měla  vyjíždět
při pátrání po pohřešovaných osobách.
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Jednotka sboru dobrovolných hasičů Vigantice rozšířila vozový park



Ke zlepšení  akceschopnosti  jednotky  byl  také  pořízen
na výjezdovou  základnu  počítač  s monitorem,  tiskárnou
a programem  VPR  profi  pro  svolání  hasičů  při  mimořádných
událostech s možností okamžité zpětné vazby účasti, přes aplikace
nainstalované do mobilních telefonů všech hasičů, automatickým
tiskem  příkazu  k výjezdu  a  rozsvícením  světel  ve  zbrojnici.

Od začátku roku 2021 probíhá velmi důsledně odborná
příprava  členů,  jak  v  oblasti  první  pomoci,  tak  ve  studování
a praktickém  nácviků  postupů  při  zdolávání  různých
mimořádných situacích, přednostně za využití  terénní čtyřkolky.

Po  celý  duben  se  podrobně  všichni  strojníci  pečlivě  seznámili
s obsluhou  a  údržbou  stroje.  Intenzivními  kondičními  jízdami
vyzkoušeli  možnosti  a  limity,  jak  nové  techniky,  tak  své.
Od začátku  května  je  čtyřkolka  zařazena  v  IZS  a  připravena
k ostrému výjezdu.

Celkové náklady se vyšplhaly na částku 577 072,- Kč.
Z této částky se největší měrou podílela na financování

z vlastního rozpočtu Obec Vigantice ve výši 410 242,- Kč.
Velké  poděkování  patří  sponzorům  a  také  členům

jednotky, kteří zajistili zbylou část financí ve výši 166 830,- Kč  

ObecVigantice             SDH   VIGANTICE

              

 

AGB elektro 

Inkovo Servis s.r.o.                                             

 Milan Baroš 

Členové Jednotky sboru dobrovolných hasičů Vigantice. 
Velitel Hasičů Radek Fojtášek
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Zdravíme vášnivé čtenáře badmintonového dění.   Co
bych  tak  napsal?  Napadají  mně  hesla:  kyneme  do  plavek,
posilování zvedáním ovladače z gauče, nebo smutná a zaprášená
tělocvična….. 

Proč touto pasivní  strategií  bojujeme proti  viru,  místo
toho,  abychom  posilovali  imunitu  kolektivní  podporou  pohybu
a sportu  všech  věkových  skupin,  nerozumím,  obzvláště,  když
se jedná třeba o sport „jeden na jednoho“ se sítí uprostřed, ale tak
to v naší zemi chodí. Zase bychom si nezkusili online výuku, děti
by občas  nerozbily  světlo  raketou  při  nácviku  klíru  ve  svém
pokojíčku a to by byla nuda, že děcka! 

Dobrá  zpráva  je,  že  člověk  závislý  na  sportu  prostě
vyčkává,  těší  se,  myslí  pozitivně,  drobná  abstinence  nikomu
neuškodí,  popřemýšlíme  o  hodnotách,  uklidíme  v hlavičkách,
pěstujeme procházky s rodinou …

Ale nemyslete  si,  neleníme! I  online tréningy už jsme
odložili (tuším do podzimu) a začínáme s běháním a hraním her
ve volné  přírodě.  Děti  se  zlepšují  a  hýbat  se  nezapomněly.
S opravdovým tréningem v tělocvičně začneme hned, jak to půjde
prázdniny neprázdniny, protože taková prohřátá tělocvična nabízí
tréning a zároveň saunu zadarmo . 

Poslední  týden  v srpnu  opět  plánujeme  badmintonový
kemp. 

Také  se  nám opět  podařilo  získat  dotaci  ze  zlínského
kraje,  díky  které  se  podporují  mládežnické  sportovní  spolky
v malých  obcích.  Vřelé  díky!  Zase  můžeme  o  chlup  vylepšit
pomůcky a celkově zlepšit podmínky pro naši činnost.

Děkujeme samozřejmě i zástupcům naší obce, kteří nás
dlouhodobě finančně podporují.

Zdravíme všechny, kteří se rádi hýbou
Petra, Libor a Pepča

  Zdravíme  všechny  čtenáře,  fanoušky
a nadšence  do  fotbalu.  Po  delší  pauze  máme
pro  vás menší  dávku  informací  o  fotbalovém
dění  u  mládeže  v našem  místím  fotbalovém
klubu  ve  Viganticích.  Bohužel  jako  všechny
ostatní,  i  nás  pandemie  omezila  a  tak  jsme
v zimě  nemohli  naplno  trénovat  a  potkávat

se společně na hřišti.  Sem tam jsme se i přes nějaké zákazy ale
sešli  a  zahráli  si  aspoň  fotbálek,  abychom
udrželi naši skvělou partu pohromadě. Naštěstí
v květnu  už  se  situace  lehce  uklidnila  a my
mohli opět vyběhnout na naši parádní umělou
trávu a začít v našem tréninkovém procesu. 

Mladší přípravka  a školička ročníky
2012, 2013, 2014, 2015, 2016 a i 2017 začali
trénovat od května a zatím se schází na hřišti
každé  úterý  a  čtvrtek  od  16:30  do  18:00.
Na trénincích  se  schází  okolo  16  nadšenců,
za účasti  4  kvalitních  trenérů.  I  ti  nejmenší
už zvládli  odehrát  svůj  první  přátelský  zápas
v roce  2021  a  to  proti  Prostřední  Bečvě
ve Viganticích. Byl jsem se na kluky podívat,
abych si udělal obrázek o tom, jak se jim vede,
panečku  musím  vám  říct,  byla  to  opravdu
nádherná podívaná. Kluci byli rozděleni na dva
týmy  podle  věku,  jeden  tým  silnějších
(starších) borců, druhý tým z těch nejmenších
(nejmladších)  hvězdiček.  V zápasech  padalo
hodně  gólů,  k vidění  bylo  plno  fotbalových
kouzel  v podobě  kliček.  A  to  nejdůležitější,
o co  nám v tomto  ročníku  jde,  ta  neskutečná
radost  ve  tvářích  dětí,  že  si  konečně  mohli
společně  zahrát  a  sejít  všichni  pohromadě
na hřišti. Všechny děti na konci zápasu sklidily
velkolepý  aplaus  od  přihlížejících  rodičů
a už se  nemohly  dočkat  sladké  odměny
od trenérů  za  jejich  parádní  předvedené
výkony. Kluky a holky čeká 19. června turnaj
na  Prostřední  Bečvě,  takže  kdo  by  náhodou
neměl žádné plány na sobotu, tak přijďte naše
vycházející  hvězdičky  povzbudit.  Pak  kluci

a holky zavítají na turnaje do Valašského Meziříčí a dále pro ně
řešíme  přes  našeho  známého,  který  pracuje  s Valašskou
Fotbalovou  Akademií  různé  mini  turnaje,  a  tak  doufáme,
že si v létě fotbalu užijí  více  než dost.    Kdo by se chtěl  stát
malým fotbalistou nebo fotbalistkou, tak určitě neváhejte a přijde
se  mrknout  na  některý  úterní  nebo  čtvrteční  trénink  za  partou
nadšenců.  Minimálně  si  aspoň  můžete  trénink  vyzkoušet
s ostatními dětmi, nebo se jen podívat. 

 15 -

FK Vigantice – Fotbaloví mládežníci

Badminton Vigantice



Mladší žáci a starší žáci ročníky 2007, 2008, 2009, 2010
a  2011  začali  své  tréninky  už  v dubnu  ale  samozřejmě
za patřičných  pravidel,  která  naše  skvělá  vláda  vyhlásila.
Od května  už  trénujeme   normálně  a  již  jsme  stihli  i  odehrát
nějaká  přátelská  utkání.  Zavítali  k nám  týmy  z Olomouce,
Rožnova, Valašského Meziříčí, Valašské Bystřice, Zašové a třeba
i z Hutiska. I my jsme jim oplatili stejnou mincí a navštívili jsme
jejich  stadióny  jako  například  v Rožnově  nebo  ve  Valašské
Bystřici.  Jsme  rádi,  že  většina  týmů  si  chce  zahrát  nějaký  ten
zápas,  protože  pro  kluky  je  stejně  nejlepší  když  hrají.  My

trénujeme většinou v pondělí, středu a v pátek od 16:00 do 17:30
ale  jednou v týdnu nebo i  dvakrát  si  místo  tréninku  zahrajeme
nějaký  ten  zápas.  Pro  kluky  plánujeme  v červnu  uspořádat
konečně naše vysněné soustředění ve Viganticích. Mělo by trvat 4
dny  od  čtvrtku  do  neděle,  kdy  pro  kluky  máme  naplánovaný
program s mnoha soutěžemi a nějaký sobotní zápas s následnou
závěrečnou. Snad nám to letos konečně klapne. 

Přejeme  vám  všem  hezké  prožití  letních  prázdnin
a někdy na zeleném trávníku na viděnou.  

Filip Pikal
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